
 

Verslag DS 2023-01-04 

Algemeen 

Naam comité/departement: Departement Scheidsrechters 

Datum: 04/01/2023 Uur: 19u00 – 23u15 Locatie: Destelbergen 

Aanwezig: Cor Van Echelpoel,Toon De Lange, Rudi De Reu, Johnny Jacobs, Herman Van Deuren. 

Verontschuldigd: Ludo Sempels 

Afwezig:  

 

1. Het verslag van de vergadering van 23.11.2022 wordt goedgekeurd. 

 

2. Problemen met scheidsrechters : vraag Rechterlijke Raad 

- Scheidsrechter P Q: aantal afwezigheden, scheldpartij aan telefoon wanneer gebeld – op 

inactief gezet 

- Scheidsrechters D J en V A: aantal afwezigheden, steeds laattijdig vernomen – op inactief 

gezet 

Deze 3 scheidsrechters zullen uitgenodigd worden op volgende vergadering DS voor 

gesprek. 

- Vraag RR naar opvolging van gesanctioneerde refs door DS: de refs werden 

gecontacteerd, richtlijnen gegeven in de mate van het mogelijke, onvoldoende 

identiteitscontrole dikwijls veroorzaakt door problemen met DWF en bezorgdheid van de 

refs om de wedstrijd tijdig te beginnen. 

- Secretaris antwoordt RR en vraagt Dept. Competitie via zijn manager naar meer stiptheid 

van de clubs met het DWF + uitgebreide handleiding bij gebruik van DWF (o.a. voor 

vervanging coach of tafelofficial)   

 

3. Werking DS 

- AV december ’22: Cor Van Echelpoel geeft overzicht van beslissingen. Definitief budget 

pas in maart 2023. 

- Toekomstperspectief en strategie: de vergadering raakt verschillende problemen aan, 

evalueert de werkwijze die tot nog toe gehanteerd werd, bekijkt kritisch de structuren en 

de mensen die ze invullen. 

# Door het wegvallen van de provinciale structuren vindt vooral de provincie Limburg 

geen gekwalificeerde mensen meer die zich willen engageren. Professionele 

bekwaamheden zijn overal te weinig gekend. Zo gaat veel potentieel verloren. 

# Er zijn op dit ogenblik 3 official planners. Pro en contra van provinciaal convocateur 

besproken. 

# Rol van Johnny Jacobs in basketbal.vlaanderen nog niet definitief bepaald. Alle 

scheidsrechterscursussen worden kritisch bekeken, spelregelbewijs naar Nederlands 

model als eerste stap via e-learning wordt in vooruitzicht gesteld. 

# Functioneren van silverrefs en evaluatoren wordt besproken. Komt de feedback niet te 

negatief over ? Silverrefs niet alleen op basis van ouderdom selecteren. Belangrijker is 

dat zij goede leermeesters moeten zijn. Lijst zal kritisch bekeken worden. 



 

# Elke werkgroep moet binnen zijn bevoegdheid alles in het werk stellen om de refs 

intrinsiek te motiveren om het afhaken te verminderen. Demografisch beeld van het 

korps vertoont laag aantal refs tussen 20 en 40 jaar. Dat kan alleen verbeterd worden 

door 18-jarigen gezonde ambitie bij te brengen. 

# Spreiding opleidingen youth official en officieel scheidsrechter: administratie moet 

inschrijvingen beter opvolgen, maximaal aantal deelnemers per club beperken, zeker van 

de organiserende club. Grondiger evaluatie na de eerste groep cursussen wordt gepland. 

# Peterschap van beginnende refs werpt vruchten af. Een zelfde werking wordt opgezet 

voor youth officials via de referee ambassadors. Ook wordt de mogelijkheid 

gesuggereerd om jonge refs tot 3 jaar in eigen club te laten fluiten onder begeleiding. 

Uitwisseling van ervaren ref + beginnende ref met naburige clubs promoten. 

# Algemene verjonging of althans betere mix van leeftijden wenselijk. 

# Communicatie blijft het zwakke punt in de federatie. Oprichting van werkgroep 

communicatie binnen DS wenselijk ? Driver zoeken met voeling jeugd via sociale media. 

 

4.  Rapportering werkgroepen 

- WG Evaluaties  

# vergadering van 30.11.22 in bijlage 

# vlotte doorstroming van refs door groot aantal rapporten van silverrefs en evaluatoren. 

# selectie mogelijke kandidaat-landelijke refs volgende vergadering gepland op 11.01.22.  

# voorstel voor organisatie stage: 1 dag in locatie die eigendom is van een club. Dit moet 

de kosten kunnen drukken. 

 

- WG Official planners 

# nijpend tekort aan beschikbare refs blijft. Landelijke wedstrijden worden opgevuld met 

de betere provinciale refs die de fysieke proef afgelegd hebben volgens de normen van 

landelijk. 

 

- WG Vorming  

# evaluatie X-mas tornooi Kortrijk 2022: geen problemen met scheidsrechters, alle TDM 

refs hebben ervaring opgedaan met 3PO 

# in de loop van december 2022 werd in elke provincie een clinic georganiseerd. Er 

waren in totaal ruim 250 scheidsrechters aanwezig, geen youth officials. Uitnodiging via 

website moet beter. Aan het einde van de clinics werd door Johnny Jacobs een bevraging 

gedaan bij de aanwezige scheidsrechters. Rudi De Reu bundelt antwoorden volgens item. 

# deelnemers aan de niet officiële opleiding youth officials van Blankenberge worden 

niet erkend als youth official 

# bijscholing youth officials 2018 en 2019 op 10 plaatsen (2 per provincie) in de maanden 

februari maart. Administratie zoekt locaties en data. Lesgever Rudi De Reu in leslokaal. 

Niet bijgeschoold = niet meer erkend als youth official. Secretaris vraagt wat de impact 

daarvan zal zijn voor de clubs. Wij zullen wel zicht hebben op de nog actieve youth 

officials.  

 

- WG Referee Ambassadors  

# evaluatie van werking na de lopende cursussen YO. 

# uitbreiding in oostelijk landsgedeelte wenselijk. 



 

# leden klagen de wijze aan waarop zij behandeld zijn bij de herstructurering van de 

bevoegdheden 

 

5. Varia 

- geen 

 

Volgende vergadering maandag 13.02.23 te Lier 

 Van Echelpoel Cor     Van Deuren Herman 
 Voorzitter      secretaris 
 
Bijlage 1 
 

Vergadering werkgroep evaluaties 30 november 2022 

Aanwezig : Cor Van Echelpoel, Hugo Janssens, , Dirk Debbaut, Toon De Lange, Philippe Smetcoren, 

Herman Van Deuren 

Verontschuldigd : Paul Coppens 

Bespreking 

 

1. Verslag vorige vergadering wordt goedgekeurd. 

 

2. Herman geeft een overzicht van de vergadering DS. Verslag om sturen volgt nog. 

 

3. De begeleidingsrapporten en de rapporten van de referee-coaches worden besproken en tal 

van refs worden gepromoveerd. Deze refs worden gepubliceerd in de nieuwsbrief, nadat 

Paul ze allen telefonisch heeft op de hoogte gebracht. 

 

4. Er wordt gevraagd om een uitgebreide opleidingsbundel te maken over het DWF. Dit item 

zou ook op de agenda dienen te komen van de algemene vergadering van de refs. 

 

5. Er komt nog een mogelijkheid voor de refs om hun fysieke test af te leggen. Ondertussen 

ingepland op 18 januari 2023 in Hulshout. Herman zorgt voor de uitnodiging in de 

nieuwsbrief. Refs dienen in te schrijven bij Hugo. 

 

6. Er wordt beslist dat een landelijke ref minstens 5 evaluaties dient te krijgen in het lopend 

seizoen om in aanmerking te komen om te stijgen. Het rapport met het minste resultaat 

wordt niet weerhouden in de telling om de rangschikking op te maken. 

 

7. Er dient dringend een boekje te worden gemaakt om de ref-coaches toe te laten zaken in te 

noteren bij hun evaluatiemomenten. Dirk maakt een voorstel en bezorgt dit aan Cor.  

Cor bespreekt dit met de verantwoordelijken binnen de bond om dit te laten drukken. 

 

8. Toon geeft uitleg over zijn voorstel om de aanduidingen te herschikken. Ondertussen heeft 

Toon dit besproken met de IT verantwoordelijken binnen de bond. Voorstel wordt  niet 

weerhouden wegens de grote impact op de programmatie. Voorstel wordt wel volgend 



 

seizoen terug opgenomen. 

 

9. Er wordt toestemming gegeven om begeleiding te doen van de refs tijdens het jeugdtornooi 

in Leuven. Philippe coördineert. 

 

10. Er worden een aantal kleine punten in de varia besproken. 

 

Volgende vergadering op woensdag 11 januari 2023 om 19.30 te Destelbergen.  

 

Toon De Lange 

verslaggever 

 


